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Grootste duurzame 
waterstofcluster 
van Europa

PS verzoeken GS: - zich 
in te spannen om te 
doen wat binnen haar 
bereik ligt om zo de 
aanlanding van wind op 
zee in IJmuiden in 
combinatie met een 
waterstoffabriek 
mogelijk te maken  - 
zich in te spannen voor 
nader onderzoek naar 
waterstof en het 
gebruik van 
gasleidingen voor dit 
doel in Den Helder  - 
dit te doen 
bijvoorbeeld (maar niet 
uitsluitend) in 
samenspraak met het 
Rijk of aan de 
klimaattafels waar 
onderhandeld wordt 

M45-
2018

Wiesehahn, 
M. (VVD)

Stigter, E. 03-02-2020 Uitwerking vindt plaat in het kader 
van het uitvoeringsprogramma energietransitie 
NZKG.  
27-08-2019: We zijn ambtelijk en bestuurlijk in 
overleg met het Rijk om de noodzaak voor 
aanlandingen in NH (NZKG en Den Helder) na 
2030 onder de aandacht te houden. Ook zijn we 
ambtelijk in overleg met het Rijk over de 
aansluiting bij het Nationaal programma 
waterstof. Het belang van extra aanlandingen 
blijkt o.a. uit de integrale systeemstudie 
energie-infrastructuur en de Concept-analyse 
waterstof die Arcadis/TNO voor ons uitvoert. 
Waterstof kan een grote rol gaan spelen o.a. om 
de problemen in het elektriciteitsnetwerk te 
ontlasten. In het energielab dit najaar zetten we 
in op een gezamenlijke roadmap voor waterstof 
met alle partijen.  Vanuit NZKG is brief naar 
minister Wiebes gestuurd naar aanleiding van de 
systeemstudie en ontwikkel-strategie NZKG. 
Inzet is een bestuurlijk overleg met EZK en BZK. 
Zowel in NZKG als NHN wordt zwaar ingezet op 
waterstof  beide regio’s ontwikkelen samen met 
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over het 
Klimaatakkoord

partners waaronder de havens, 
kennisinstellingen en netbeheerders een 
programma waterstof. In NZKG is een van de 
acties de vorming van een consortium voor 
onderzoek naar een Nederlandse plant voor een 
1 GW waterstoffabriek. Voorgesteld wordt de 
gedachte van de motie te verwerken in de inzet 
in ons economische en 
energietransitieprogramma voor NH breed en 
specifiek ook voor het NZKG en NHN en daarmee 
deze motie af te doen als afgehandeld en de 
acties te monitoren via de 
uitvoeringsprogramma’s.  27-03-2019: We 
zetten ons samen met NZKG en NHN in om de 
aanlanding van wind op zee zowel in Ijmuiden 
als Den Helder te realiseren. In het traject tot 
2030 zullen er 3 kabels van 700 MW aan gaan 
landen bij IJmuiden. In het kader van de 
Noordzeestrategie 2030 zetten we in op 
enerzijds meer aanlandingen waarbij het 
noorden van NH goede uitgangspositie heeft. 
Anderzijds op een innovatiekavel voor waterstof 
bij het windpark IJmuiden Ver. -        We hebben 
samen met de MRA, ORAM  en het 
Ontwikkelingsbedrijf NHN een zgn.Energielab 
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waterstof georganiseerd op 13-11-2018. Een 
zeer geslaagde dag waarbij ca. 70 
vertegenwoordigers van industrie, transport, 
Rijk, kennisinstellingen etc zich lieten inspireren. 
Naar aanleiding hiervan is gezamenlijk met MRA 
en NHN een opdracht verleend voor een nadere 
analyse van de kansen en uitdagingen in Noord-
Holland. De analyse met scenario’s en 
governance wordt weer getoetst in een tweede 
Energielab waterstof in najaar 2019.Inzet is om 
dan met alle partijen tot een globale roadmap te 
komen. -       In dit onderzoek maar ook in de 
integrale systeemstudie op de schaal van NH 
wordt de benodigde infra voor waterstof- 
inclusief het gasnet meegenomen -        Ook in 
de ontwikkelstrategie NZKG wordt de rol van 
waterstof nu uitgebreid verkend. Daarbij neemt 
de waterstoffabriek van Nouryon/Tata een 
prominente plaats in.        Aan al deze trajecten 
neemt het Rijk nadrukkelijk deel. Verder 
participeren we in het RVO netwerk waterstof 
Noordelijke Randstad en hebben we via het IPO 
nadrukkelijk input geleverd voor het 
Klimaatakkoord
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Motie windmolens 
op land

PS spreken uit beleid te 
willen ontwikkelen voor 
sociale windmolens en 
kleine windmolens in 
de provincie Noord-
Holland.

M08-
2019

Zoon, F.A.S. 
(PvdD)

Stigter, E. 25-03-2020 wordt meegenomen in het RES-
proces.  03-02-2020 Uitwerking wordt 
meengenomen in het RES proces.  27-03-2019 
Actie ligt bij PS en niet bij GS.

Klimaat en gevoel 
van urgentie.

PS verzoekt het college 
om: * In het licht van 
het actieprogramma 
“Klimaat En gevoel van 
urgentie” een duidelijk 
communicatietraject te 
ontwikkelen en dit voor 
te leggen aan PS.

M45-
2019

Gielen, A. 
(GroenLinks)

Stigter, E. 25-03-2020 wordt meegenomen in het 
actieprogramma Klimaat  03-02-2020 
Uitwerking wordt meegenomen in het 
actieprogramma Klimaat.

Andersoortige 
energietechnieken

PS draagt het college 
op: * ook voor 
andersoortige 
energietechnieken 
(zoals innovaties, C02 
transport en -gebruik, 
waterstof, 
getijdenenergie, 
superkritischwaterverg
assing, aquathermie 

M46-
2019

Gilse, van 
J.P.H.M. 
(VVD)

Stigter, E. 25-03-2020 wordt meegenomen in het RES-
proces of in het actieprogrammaklimaat  03-02-
2020 Uitwerking wordt meegenomen in het 
actieprogramma Klimaat.
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etc.) de mogelijkheden 
gelijktijdig in kaartte 
brengen en ze te 
stimuleren  * deze 
andersoortige 
technieken ook 
nadrukkelijk naast de 
RES-sen inzichtelijk te 
maken.

Draagvlak en 
participatie in de 
Regionale 
Energiestrategieën 
(RES).

PS besluit het college 
van GS te verzoeken: - 
de begrippen 
‘draagvlak’ en 
‘participatie’ 
zorgvuldig te 
definiëren volgens een 
werkbaar 
toetsingskader  - te 
onderzoeken of de 
begrippen vormvast 
kunnen worden 
opgelegd bij 
interventies in het 

M47-
2019

Smaling, 
E.M.A. (SP)

Stigter, E. wordt 25-03-2020 meegenomen in het RES-
proces.  03-02-2020 Uitwerking wordt 
meegenomen in het RES proces.
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fysieke domein die 
voortvloeien uit de RES.

Urgenda-
maatregelen

PS roepen het college 
van GS op: • de door 
Urgenda 
geïnventariseerde 
maatregelen serieus te 
nemen en per 
maatregel te bekijken 
waar de provincie actief 
mee aan de slag kan  • 
PS zo snel mogelijk 
daarover te informeren

M69-
2019

Zoon, F.A.S. 
(PvdD)

Stigter, E. 25-03-2020 wordt meegenomen in het 
actieprogramma Klimaat.  03-02-2020 
Uitwerking wordt meegenomen in het 
actieprogramma Klimaat.

Draagvlak 
klimaatakkoord

PS verzoeken het 
college van GS om: - 
Draagvlak voor de 
uitvoering van het 
energieakkoord als 
uitgangspunt te nemen 
wanneer keuzes over 
ruimtelijke ordening 
genomen moeten 
worden,

M103-
2019

Sanderse, M. 
(CDA)

Stigter, E. 03-02-2020 Uitwerking wordt meegenomen in 
het RES proces.
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Betrekken van 
jongeren en 
scholen bij 
energiebesparing

PS verzoeken het 
college van GS: om met 
Energy Challenges in 
gesprek te gaan om te 
kijken waar de 
provincie komende 
jaren kan investeren in 
het initiatief binnen 
Noord-Holland

M106-
2019

Kostic, I. 
(PvdD)

Stigter, E. 25-03-2020 De opdrachtverlening aan Energy 
Challenges is in gang gezet. Er is tevens contact 
geweest tussen de provincie en de directeur van 
Energy Challenges om vanuit het 
scholierenprogramma een bijeenkomst van 
Energy Challenges op het provinciehuis te 
organiseren. GS stellen daarom voor om deze 
motie nu als afgedaan te beschouwen  03-02-
2020 Gedeputeerde Stigter heeft op 9 januari 
2020 gesproken met Energy Challenges en de 
toezegging van een eenmalige financiële 
bijdrage van € 25.000,- gedaan. Daarnaast zal 
de provincie betrokken zijn bij een aantal 
bijeenkomsten van Energy Challenges

Natuurinclusief 
bouwen meenemen 
in klimaatambities 
voor gebouwde 
omgeving

PS verzoeken het 
college van GS om: - 
met ecologen, 
natuurorganisaties en 
de bouw in gesprek te 
gaan over hoe 
natuurinclusief bouwen 
in Provincie Noord-
Holland zo snel 
mogelijk gerealiseerd 

M107-
2019

Kostic, I. 
(PvdD)

Loggen, C. 28-04-2020 De Woonagenda is 24 maart 2020 
vastgesteld in GS en besproken in de PS 
commissie. Vervolgstap is nu dit nog dit jaar uit 
te werken in woonakkoorden met de regio’s. De 
provincie brengt daarbij natuurinclusief als 
aandachtspunt in, zowel bij verduurzaming 
bestaande bouw (met aandacht voor aanwezige 
beschermde soorten) als bij nieuwbouw (ook in 
relatie tot klimaatadaptieve en gezonde 
leefomgeving). Dit als onderdeel van het 
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kan worden  - de wens 
om natuurinciusief 
bouwen te betrekken 
bij de uitvoering van 
het Klimaatakkoord in 
te brengen bij IP0  - dit 
ook te betrekken bij de 
verdere invulling van 
de taken van het 
Expertise Centrum 
Warmte (ECW), als 
kenniscentrum voor de 
uitdagingen op het 
gebied van de 
gebouwde omgeving

actiepunt 5B:  “Voor nieuwbouw maken wij in de 
woonakkoorden afspraken met gemeenten om 
deze zoveel mogelijk klimaatneutraal, 
klimaatadaptief, natuurinclusief en circulair te 
ontwikkelen”. En natuurinclusief bouwen is 
uitgewerkt als onderdeel van speerpunt 2: 
‘Gezond, duurzaam en toekomstbestendig 
wonen in een aantrekkelijke provincie’. De 
netwerkbijeenkomst wonen is van april verplaatst 
naar het najaar. Behalve dat dit de start van de 
Woonagenda in brede zin zou moeten zijn, was 
ook een workshop over natuurinclusief bouwen 
voorzien. Dat komt dus nog. Ook op het Groen 
Kapitaal event staat natuurinclusief bouwen op 
de agenda. Dit event is verplaatst van 14 mei 
naar 3 september 2020. De startbijeenkomst van 
KAN – Klimaatadaptief bouwen met natuur – 
getrokken door de Neprom namens de sector 
zou worden gelanceerd op Building Holland op 
26 maart 2002. Ook dat ging niet door. De 
sector gaat er ondertussen wel mee aan de slag.  
Ondertussen dragen we via het netwerk Groen 
Kapitaal kennis over natuurinclusief bouwen 
digitaal wel verder uit en waar mogelijk gaan we 
dat nog sterker doen in samenhang met 
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aandacht voor klimaatadaptatie.  Specifiek voor 
natuurinclusief bouwen in relatie tot de 
warmtetransitie in bestaande bouw hebben we 
gemeenten gevraagd of ze dit onderwerp als 
pilot zouden willen meenemen in een 
wijkaanpak. We hebben hierop positieve reactie 
ontvangen van gemeente Hilversum. Als hun 
subsidieaanvraag bij het Rijk positief verloopt, 
dan gaan we dit na de zomer verder oppakken.  
03-02-2020 We agenderen “natuurinclusief” als 
onderdeel van het speerpunt “gezond, duurzaam 
en toekomstbestendig wonen in een 
aantrekkelijke provincie” momenteel in de 
woonagenda in lijn met onze Omgevingsvisie. We 
verkennen of we gemeenten hier bij wijkgerichte 
verduurzaming gerichter mee op weg kunnen 
helpen in samenwerking met de 
Omgevingsdienst Noord-Holland Noord.  De 
relatie tussen verduurzaming van wijken en 
aandacht voor natuur (inclusief wettelijke 
soortenbescherming) is besproken in het IPO 
lerend netwerk natuurbeleid tijdens het congres 
natuurinclusief bouwen met ecologen en de 
bouwsector in november 2019 in provincie 
Overijssel. Daar is de website 
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www.bouwnatuurinclusief.nl gelanceerd, waarin 
beschikbare kennis is gebundeld. Op de site 
wordt ook gewezen op de wettelijke vereisten 
vanuit de Wet natuurbescherming bij bouwen of 
renovatie. Dit komt mede voort uit onze aanpak 
Groen Kapitaal in samenwerking met het 
rijksprogramma DuurzaamDoor. Via programma 
DuurzaamDoor en ministerie van BZK gaat ook 
de bouwsector (trekker Neprom, i.s.m. onder 
andere Bouwend Nederland) dit jaar meer 
aandacht aan dit onderwerp besteden mede in 
relatie tot de kansen voor klimaatadaptatie.  
Wettelijk is de provincie verantwoordelijk voor 
soortenbescherming - ook binnen de stad. 
Vanuit die rol – conform de iets aangepaste 
toezegging n.a.v. de motie - is het 
aandachtspunt om met natuur rekening te 
houden bij verduurzamingsmaatregelen, onder 
andere isolatie, meegegeven in ambtelijk overleg 
met het ECW (landelijk Expertise Centrum 
Warmte). Wij kunnen hier verder niet op sturen, 
omdat dit centrum niet onder onze 
verantwoordelijkheid valt.
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Motie van 
ondersteuning: 
prioriteit 
versterking 
energie-
infrastructuur N-H

PS verzoeken het 
College van GS: • alles 
in het werk te stellen 
om samen met andere 
overheden en de 
netbeheerders de 
knelpunten in zowel 
wet- en regelgeving als 
fysiek, proactief op te 
lossen en de 
infrastructuur zo 
spoedig mogelijk op 
orde te brengen zodat 
het netwerk klaar is om 
de extra vraag vanuit 
de energietransitie aan 
te kunnen  • hiertoe er 
bij de netbeheerders 
op aan te dringen om 
te beginnen met het 
verzwaren van de 
infrastructuur rond die 
gebieden in Noord-
Holland die in potentie 
op korte termijn het 

M104-
2019

Vries, de 
A.T.B. (PvdA)

Stigter, E. 25-03-2020 Wordt meegenomen in het 
actieprogramma Klimaat. 28-04-2020 De motie 
is aangenomen bij de besluitvorming over het 
Klimaatakkoord, maar heeft betrekking op het 
vertalen van de RES’en in ruimtelijk beleid. Dat is 
aan de orde in de fase na het vaststellen van de 
RES 1.0, maar uiteraard ook al bij het vaststellen 
van de RES 1.0 zelf. Op die momenten, bij het 
vaststellen van de RES 1.0 en de vertaling ervan 
in ruimtelijk beleid, zullen we ingaan op de vraag 
of er voldoende draagvlak is voor de ruimtelijke 
keuzes die in de RES zijn gemaakt. GS werken 
momenteel aan een participatienota, waarin 
wordt ingegaan op de wijze waarop gewerkt 
wordt om draagvlak voor de voorstellen te 
ontwikkelen. Onder andere door het uitgebreide 
participatieproces, dat al in gang is gezet bij het 
opstellen van de concept-RES’en NHN en NHZ.  
Overigens wijzen wij erop dat draagvlak geen 
toetsingscriterium is in de Wet ruimtelijke 
ordening. Met andere woorden: ruimtelijke 
besluiten kunnen niet op grond van draagvlak 
genomen worden omdat het geen ruimtelijk 
relevant criterium is. De Omgevingswet biedt 
meer mogelijkheden ten aanzien van het stellen 
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meeste kunnen 
bijdragen aan de 
transitie naar 
duurzame energie  • 
zich door PS gesteund 
te weten bij het 
voortvarend realiseren 
van deze doelen

van eisen aan participatie en derhalve indirect 
ook ten aanzien van draagvlak.  03-02-2020 
Uitwerking wordt meegenomen in het 
actieprogramma Klimaat.

Participatiebijeenk
omsten met 
gemeenteraden 
over 
Omgevingsverorde
ning

PS verzoeken GS 1. 
twee 
participatiebijeenkomst
en (een voor het 
noorden en een voor 
het zuiden van de 
provincie) te 
organiseren voor 
Noord-Hollandse 
gemeenteraadsleden 
en 
waterschapsbesturen 
over de 
omgevingsverordening 
van Noord-Holland ten 
behoeve van 

M1-2020 Sanderse, M. 
(CDA)

Loggen, C. 21-04-2020 De oorspronkelijk geplande data 
voor de twee bijeenkomsten met 
gemeenteraadsleden in mei zijn geannuleerd, 
mede door de gehele wijziging van de planning 
ivm latere invoering omgevingswet en de 
maatregelen te bestrijding van het Corona-virus. 
De nieuwe data voor de twee bijeenkomsten zijn 
nog niet beken maar zullen eind augustus/ begin 
september gehouden worden. Vanuit de 
commissie RWK is een klankbordgroep van drie 
commissieleden betrokken bij de voorbereiding 
van deze bijeenkomsten
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behandeling van de 
omgevingsverordening 
in de commissie en de 
Staten  2. bij deze 
participatiebijeenkomst
en de gemeenteraden 
en 
waterschapsbesturen in 
delegatie in de 
gelegenheid te stellen 
hun suggesties en 
vragen rechtstreeks 
aan Provinciale Staten 
en Gedeputeerde 
Staten kenbaar te 
maken  3. deze 
participatiebijeenkomst
en te organiseren vlak 
nadat de 
omgevingsverordening 
ter inzage heeft 
gelegen en voordat 
Provinciale Staten deze 
behandelen in de 
commissie en definitief 
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vaststellen in 
Provinciale Staten  4. 
de griffie te verzoeken 
de organisatie hiervan 
op te pakken

Stop de 
verhuurderheffing

PS verzoeken het 
college van GS  - Bij 
het Rijk actief te 
lobbyen voor de 
afschaffing van de 
verhuurderheffing in de 
huidige vorm en andere 
heffingen die het 
investeringsvermogen 
van corporaties 
belemmeren, zoals de 
anti-tax avoidance 
richtlijn (ATAD)  - Bij 
de minister te bepleiten 
deze heffingen om te 
zetten in een 
investeringsfonds waar 
corporaties hun 
investeringen voor 

M2-2020 Smaling, 
E.M.A. (SP)

Loggen, C. 28-04-2020 Gedeputeerde Loggen heeft in het 
‘voortgangsoverleg Woondeal BZK-MRA’ met de 
Minister van BZK, samen met de andere 
bestuurlijk trekkers van de Woondeal, 
aangedrongen op het verruimen van de 
investeringscapaciteit voor woningcorporaties. In 
het overleg is daarbij door de bestuurlijk 
trekkers MRA o.a. voorgesteld om de 
verhuurdersheffing af te schaffen om dit te 
bereiken, zodat corporaties meer woningbouw 
kunnen realiseren. De Minister heeft daarbij 
laten weten dat hiervoor in de huidige coalitie 
geen draagvlak is voor afschaffen en dat een 
dergelijk besluit aan een volgend kabinet is. Wel 
heeft de Minister 1 miljard beschikbaar gesteld 
voor korting op de verhuurdersheffing. Indien dit 
wordt overtekend en effect heeft, wordt er 
binnen het Rijk gekeken naar mogelijkheden om 
deze heffingskorting te verruimen.
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nieuwbouw en 
verduurzaming op in 
mindering kunnen 
brengen.

Dak en thuisloze 
jongeren

PS verzoeken het 
college  - De 
Gedeputeerde Wonen 
in regionale 
gesprekken over 
flexibilisering van het 
woningaanbod, de 
mogelijkheden voor 
spoedzoekers en de 
noodzaak voor woon-
zorg combinaties, ook 
nadrukkelijk te kijken 
naar oplossingen voor 
dak- en thuisloze 
jongeren in de 
betreffende regio.

M19-
2020

Wijnen, van 
T.K. 
(GroenLinks)

Loggen, C. 30-03-2020 In de Woonagenda 2020-2025 
wordt expliciet aandacht besteed aan het maken 
van afspraken met gemeenten (in 
woonakkoorden) We stellen voor hiermee de 
motie als afgedaan te beschouwen.


